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Bona tarda a tothom. Voldríem aplegar aquesta tarda un ventall d'opi

nions sobre el Pla d'Espais, i per això reunim aquí, en aquesta taula, di

verses persones que puguin aportar el seu punt de vista i donar a conèi

xer bàsicament les tensions que el Pla d'Espais ha provocat en els agents

i en les zones més directament implicades.

Podem dir que la incidència del Pla d'Espais sobre el territori és dife

rent en cada àmbit i , per tant , el suport al Pla d'Espais o el seu rebuig

també es fa des de criteris i punts de vista diferents, que voldríem que

es poguessin exposar aquí , en aquesta taula rodona.

Simplificant molt i per ser molt breu, diria que en algunes de les àrees

delimitades dins del Pla d'Espais la incidència més gran serà la de la pla

nificació urbana, com seria el cas —per exemple , de diversos indrets de

la mateixa Costa Brava , com el cap de Creus, els aiguamolls de l'Empor

dà, el Montgrí, les Gavarres, el massís de les Cadiretes...

En aquest primer grup, la importància o la incidència més gran del Pla

d'Espais d'Interès Natural està en la fixació de les àrees que no podran
ésser invadides pel creixement urbà.

Podem també incloure, en aquest primer grup, els espais delimitats en

el delta de l'Ebre, el delta del Llobregat, Collserola, Garraf, etc. Serien els

espais propers a les àrees d'expansióurbana o que tenen expectatives edi

ficatories , turístiques o no.

En aquest cas, els límits esdevenen el punt de discussió principal , com

a delimitació de l'àrea que no es pot envair per l'expansió urbana, mentre

que la discussió sobre la gestió d'aquesta àrea o els aspectes ecològics,

i de flora i fauna, evidentment importants , queden en un segon terme.

En un segon grup, podrien estar altres àrees en què la pressió urba

na o l'expectativa edificatòria no és tan forta , ni tan immediata i en
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què la protecció dels valors singulars de la seva flora i fauna esdevé el punt

de discussió més evident.

És el cas, per exemple del massís de les Guilleries , Collsacabra ,Mont

negre..., on la discussió sobre l'explotació forestal i, en definitiva, la gestió

que s'hauria de portar sobre cada una de les àrees esdevé el motiu princi

pal de discrepància.

En un tercer paquet, que sembla clar també, podríem agrupar tot un

seguit d'àrees del Pla d'Espais, situades dins el que podríem anomenar

àrees o comarques deprimides de Catalunya, on l'activitat agrària és la

principal i, per tant, subjecte a les vicissituds generals d'aquest sector que

va perdent pes demogràfic i econòmic en el país, i que pel que sembla en

cara en perdrà més. Els problemes, en aquest cas, no els introdueix direc

tament al Pla d'Espais sinó que són implícits en l'activitat econòmica, però

que evidentment fan tenir una visió molt diferent de les altres dues es

mentades sobre el Pla d'Espais, i que voldríem que també hi hagués la

seva exposició en aquesta taula.

Evidentment, aquests tres punts de vista o de prioritats a la discussió

es presenten barrejats, i jo crec que sobre la taula n'aniran sortint d'altres

a tot el llarg d'aquest debat. Sense descartar tampoc, a part d'aquests tres

grans paquets, la discussió prèvia sobre si el Pla d'Espais pot ésser opera

tiu o no, sobre si els criteris de delimitació de les àrees és la més encerta

da o no, o sobre la degradació dels preparcs o de les àrees més directa

ment en contacte amb les àrees en principi delimitades .

Això no voldria ser més que un petit ventall de les coses que han sortit

aquest matí, i la intenció és que es posin sobre la taula totes aquestes dife

rents valoracions i postures per fer-nos una idea global d'on està, en aquest

moment, el Pla i una mica d'on es troba la discussió i la posició que tenen

les diferents persones i els estaments implicats.

Per això , per aconseguir un ampli ventall d'opinions, hem convidat al

debat els senyors Josep M. Vila d'Abadal i Serra , president del Centre de

la Propietat Forestal; Antoni Alarcón i Puerto, biòleg, delegat del Col·legi

Oficial de Biòlegs a Catalunya; Miquel Figueras i Xuclà, alcalde de Cada

qués; Lluís Tejedor i Ballesteros, alcalde del Prat de Llobregat; Antoni Sán

chez i Lucas, alcalde de l'Espluga de Francolí; Josep Ferrer i Figueres, al

calde de Palamós; Agustí López i Pla , alcalde de Sort; Josep Ferrer i Cama,

alcalde de Torroellade Montgrí i Maria Pilar Mundet i Torres, alcaldessa

de Tossa de Mar.


